



Brugge

College of Europe
Collège d'Europe



Natolin

Communications Office

PRESS RELEASE OPENING CEREMONY OF THE COLLEGE OF EUROPE – 19/10/05



**Mr. Javier Solana, Secretary-General,
High Representative for the CFSP,
Council of the European Union,
will deliver the opening address**

**"The European journey:
where have we come from and where are we headed?"**

Mr Jean-Luc Dehaene, Minister of State, Member of the European Parliament, President of the Administrative Council of the College of Europe and former Belgian Prime Minister, will preside over the ceremony.

Mr Paul Demaret, Rector of the College of Europe, will speak of the role and the future of the College of Europe and then recall Ludwig van Beethoven as the Patron of the 2005-2006 Promotion.

Over the past 56 years, the **College of Europe** has built an extensive reputation in the field of European studies, and is thus the leading place for those wishing to study, understand and literally "live" Europe. From the next academic year onwards, the College will also offer courses in EU international relations and diplomacy.

In view of building up new and better press relations, we kindly request you to send your details to the Press Officer, Communications Office, College of Europe: [cvdbussche@coleurop.be](mailto:cvd bussche@coleurop.be). Opening ceremonies are only one of the many occasions occurring at the College of Europe, where top level politicians, policy-makers and representatives of the business community make keynote speeches aimed at furthering the European debate.

The College of Europe organises a formal reception after the opening ceremony to which press are invited.

For further information please contact the Communications Office of the College of Europe, tel. +32/50/477.123, fax +32/50/477.120. A valid press card is required at the entrance of the Hallen in Bruges (Markt). The ceremony starts at 11.00 a.m., but you are kindly requested to be seated before 10.45 a.m. After the ceremony, all available speeches will be put on our website:

www.coleurop.be/press

The **College of Europe**, founded in 1949 and based in Bruges and Natolin (Warsaw), was the first and is one of the most reputed institutes of European postgraduate studies. *Read more:* www.coleurop.be.

The College of Europe's **Development Office** is the interface for partners of the College, both public administration and corporate business, to contract for services. Established in 1996, it offers a dynamic and flexible structure to develop and co-ordinate projects and activities related to the areas of academic expertise of the College of Europe. *Read more:* www.coleurop.be/development.



COMMUNIQUE DE PRESSE CEREMONIE D'OUVERTURE DU COLLEGE D'EUROPE – 19/10/05



**M. Javier Solana, Secrétaire général,
Haut représentant pour la PESC,
Conseil de l'Union européenne,
prononcera son discours d'ouverture intitulé**

**"The European journey:
where have we come from and where are we headed?"**

M. Jean-Luc Dehaene, Ministre d'Etat, Membre du Parlement européen, Président du Conseil d'administration du Collège d'Europe et ancien Premier Ministre de la Belgique, présidera la séance.

Le Recteur Paul Demaret parlera d'abord du rôle et du futur du Collège d'Europe et évoquera Ludwig van Beethoven, Patron de la Promotion 2005-2006.

Au cours des cinquante-six dernières années, le Collège d'Europe a acquis une réputation d'excellence dans le domaine des études européennes, et est ainsi devenu le lieu privilégié d'enseignement pour ceux qui veulent étudier, comprendre et littéralement "vivre" l'Europe. A partir de la prochaine année académique, le Collège offrira aussi des cours en relations internationales et diplomatiques de l'Union européenne.

En vue d'établir de nouveaux contacts et d'améliorer les relations avec la presse, nous vous demandons de bien vouloir envoyer vos coordonnées à la Responsable de la Presse, Service Communication du Collège d'Europe: [cvdbussche@coleurop.be](mailto:cvd bussche@coleurop.be). Les cérémonies d'ouverture ne sont pas les seules occasions où des politiciens de haut niveau, des décideurs et des représentants du monde des affaires prononcent des discours importants s'inscrivant dans le débat européen au Collège d'Europe.

Après la séance d'ouverture, une réception formelle sera ouverte à la presse.

Pour plus d'informations, veuillez contacter le Service Communication du Collège d'Europe, tél. +32/50/477.123, fax +32/50/477.120. Une carte de presse valide est requise à l'entrée des Halles de Bruges (Markt). La cérémonie débutera à 11h00, mais vous êtes prié(e) de prendre place avant 10h45. Après la cérémonie, tout discours disponible sera mis sur notre site web:

www.coleurop.be/press

Le **Collège d'Europe**, fondé en 1949 et basé à Bruges et Natolin (Varsovie), est le premier institut d'études européennes de troisième cycle qui fut créé. Il demeure l'un des plus renommés. *Voir aussi:* www.coleurop.be.

Le **Service de Développement** du Collège d'Europe est l'interface par rapport à ses partenaires tant publics que privés. Il présente pour ce faire une structure dynamique et flexible permettant de développer et de coordonner toute activité ou projet liés à l'aire d'expertise du Collège. *Voir aussi:* www.coleurop.be/development.
